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Oppsummering av høringsuttalelser – forvaltningsplan for 
Øya/Langholmen landskapsvernområde 

Arbeidet med forvaltningsplanen for Øya/Langholmen landskapsvernområde startet opp i 
november 2010. Det ble sendt ut oppstartsmelding til berørte parter og arrangert et åpent 
møte på Inndyr 17.november 2010. I tillegg har det vært avholdt et eget møte med Gildeskål 
kommune, og to møter og en befaring med referansegruppa. Referansegruppa består av 
representanter fra Gildeskål kommune, Gildeskål turlag, Inndyr skole, Inndyr lokalutvalg, 
Gildeskål eldreråd, lokale beitebrukere og lokale naturverninteresser. Grunneierne har vært 
invitert med i gruppa og har mottatt saksdokumenter og møtereferat. 
 
Forvaltningsplanen ble sendt på høring 27.9.2012 med høringsfrist til 23.11.2012. Gildeskål 
kommune fikk utsatt frist til 15.12.2012. Det er kommet inn åtte høringsuttalelser til 
planforslaget.  
 
Mottatte høringsuttalelser: 

 Uttalelse fra Fiskeridirektoratet av 24.10.2012 

 Uttalelse fra Saltfjellet reinbeitedistrikt av 2.11.2012 

 Uttalelse fra Salten Friluftsråd av 2.11.2012 

 Uttalelse fra Sametinget av 13.11.2012 og 15.2.2013 

 Uttalelse fra Tromsø museum av 16.11.2012 

 Uttalelse fra Reindriftsforvaltningen av 22.11.2012 

 Uttalelse fra grunneiere på gnr. 25 bnr. 12 av 22.11.2012 

 Uttalelse fra Gildeskål kommune av 6.12.2012 
 
Fylkesmannen har kommentert noen av innspillene, vår kommentar er skrevet med kursiv. 
 
Generelt: 
Sametinget hadde i brev av 13.11.2012 ingen merknader til forvaltningsplanen. De ba 
imidlertid om å få tilsendt høringsuttalelsene fra samiske interesser når de var oppsummert. 
Fylkesmannen oversendte uttalelser fra samiske interesser i brev av 21.1.2013. I brev av 
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15.2.2013 ga Sametinget tilbakemelding om at det ikke ville be om konsultasjoner med 
Fylkesmannen om forvaltningsplanen. 
 
Tromsø museum ser arbeidet med forvaltningsplanen som positivt i forhold til vern av 
ressurser på land og i sjøen og har ingen konkrete merknader utover det. 
 
Grunneiere på gnr. 25, bnr. 12 er positiv til at ansvarlige myndigheter tar tak i saken og 
starter opp arbeidet med å sette i gang tiltak som kan bidra til å bevare den unike naturen 
som er bakgrunnen for oppretting av landskapsvernområdet.  
 
Gildeskål kommune er tilfreds med at det nå kommer på plass en forvaltningsplan for 
landskapsvernområdet Øya/Langholmen. 
 
Brukerinteresser: 
Fiskeridirektoratet registrerer at innholdet i forvaltningsplanen langt på vei er i tråd med de 
ønsker som de fremsatte på vegne av fiskeri- og havbruksnæringen, og har ingen ytterligere 
kommentarer til høringsutkastet. 
 
Saltfjellet reinbeitedistrikt er ikke imot foreslåtte landskapsvernområde, så lenge det ikke 
begrenser muligheten for å bruke området til reinbeite. 
 
Reindriftsforvaltningen opplyser om at landskapsvernområdet inngår i Saltfjellet 
reinbeitedistrikt, og at området primært brukes til vinterbeite. Reindriftsforvaltningen og 
Sametinget ber om at reindriftsnæring tas med som et eget punkt under brukerinteresser. 
Reindriftsforvaltningen minner også om at dersom det åpnes for sikring av hund gjennom 
hele året i landskapsvernområder bør reindriftsutøvere være unntatt båndtvang gjennom 
bruk av gjeterhunder. 
 
Kommentar fra Fylkesmannen:  
Vi vil presisere at høringsforslaget ikke omhandlet etablering av et nytt verneområde, men 
utarbeidelse av forvaltningsplan for et landskapsvernområde som ble etablert i 2002. 
 
Reindrifta tas inn som eget punkt under brukerinteresser i området. Vi ser ellers ikke at tiltak 
som foreslås i planen er i konflikt med bruk av området til reinbeite. 
 
Det er ikke bestemmelser om utvidet båndtvang i verneforskriften for Øya/Langholmen 
landskapsvernområde.  
 
Motorferdsel: 
Reindriftsforvaltningen påpeker at reindriften bør ha tilgang til bruk av motorisert kjøretøy 
enten ved direkte unntak via verneforskriftens § 4 eller etter søknad via verneforskriftens § 5. 
Gildeskål kommune går imot bruk av motorisert ferdsel i dette sårbare området og vil ikke 
anbefale at det gis tillatelse til det. 
 
Kommentar fra Fylkesmannen:  
Det er per i dag ingen unntaksbestemmelser i verneforskriftens § 4 for motorferdsel i 
forbindelse med reindrift. Dette er heller ikke nevnt som et tiltak det kan gis tillatelse til etter 
søknad i verneforskriftens § 5. En forvaltningsplan kan ikke gå utover bestemmelsene som 
er i verneforskriften for et område. Søknad om motorisert ferdsel i verneområdet i forbindelse 
med reindrift må dermed vurderes etter naturmangfoldlovens § 48, dispensasjon fra 
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vernevedtak. (se eget punkt om dispensasjonsbestemmelsen i utkast til forvaltningsplan). 
Bestemmelsen gir mulighet for dispensasjon fra verneforskriften hvis dette ikke strider mot 
vernevedtakets formål, og hvis det ikke kan påvirke verneverdiene nevneverdig. En viktig 
faktor i denne vurderinga vil være om motorferdsel foregår på frossen, snødekt mark. Dette 
er presisert i forvaltningsplanen. 
 
Friluftsliv: 
Salten friluftsråd og Gildeskål kommune viser til at landskapsvernområdet omfatter områder 
rangert som svært viktige friluftsområder, som er mye brukt lokalt. De mener forvaltningen 
bør legge til rette for at denne bruken kan fortsette uten at verneverdiene blir truet.  
 
Salten friluftsråd viser til kap. 4.3 i forvaltningsplanen der et av forvaltningsmålene er at 
«skade på vegetasjon som følge av ferdsel skal begrenses ved å legge turstier utenom 
områder med sårbar vegetasjon.» Friluftsrådet mener at forvaltningsplanen ikke bør utelukke 
muligheten for tilrettelegging av stier i verneområder, og viser til at slitasjeproblemer noen 
steder kan løses best ved tilrettelegging av sti/klopplegging. Salten friluftsråd ber om en 
åpning for slik tilrettelegging ved at forvaltningsmål under kap. 4.3. endres: 

 Skade på vegetasjon som følge av ferdsel skal normalt begrenses ved å legge 
turstier utenom områder med sårbar vegetasjon. Unntaksvis kan tilrettelegging av 
stier vurderes. 

Gildeskål kommune støtter forslaget fra Salten Friluftsråd om en tilføyelse i kulepunkt 2 i 
punkt 4.3.1, forvaltningsmål for friluftsliv, jakt og fiske: Unntaksvis kan tilrettelegging av stier 
vurderes.  
 
Grunneiere på gnr. 25, bnr. 12 påpeker at området er mye brukt til friluftsliv, og at det er 
viktig å gi et bedre tilbud til brukerne. Etablering av en gangsti til Andklakken ønsker de skal 
ha høy prioritet, og mener det er utmerket at dette prosjektet er med på tiltakslisten. De 
mener imidlertid det ikke er nok med klopplegging, og at stien bør anlegges med riktig 
fundament for å kunne få status som permanent gangvei. De foreslår at beløpet til tiltaket 
økes til 50 000.-, og gis allerede i 2013 slik at velforeningen på Inndyr kan stimuleres i sitt 
pågående arbeid med prosjektet. 
 
Kommentar fra Fylkesmannen: 
Fylkesmannen ønsker å legge til rette for at bruken av området til friluftsformål kan fortsette, 
og ser ikke at dette kommer i konflikt med bevaring av verneverdiene i området. 
 
Vi vil endre forvaltningsmål for friluftsliv i tråd med innspill fra Salten friluftsråd og Gildeskål 
kommune. I kapittel 5.4. i forvaltningsplanen går det frem at vi har vurdert det som nødvendig 
med noe tilrettelegging langs etablerte stier for å hindre slitasje på omkringliggende 
vegetasjon. Dette har vi lagt inn som tiltak som planlegges gjennomført i 2014. Vi vil også 
vurdere behovet for rydding av stier, samt etablering av faste rasteplasser rundt Lemsundet. 
 
Gangsti fra Øya til Andklakken ligger utenfor landskapsvernområdet. Det er lokalutvalget på 
Inndyr som planlegger etablering av denne stien. Vi er kjent med arbeidet, og ser på tiltaket 
som positivt. I utkast til forvaltningsplan ser vi at vi har vært uklare i bruk av stedsnavn i 
kapittel 5.4 om friluftsliv og tilrettelegging. Det er aktuelt for Fylkesmannen å klopplegge deler 
av stien fra Andklakken via Lemsundet til Myra. Vi har rettet opp dette i forvaltningsplanen. 
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Skjøtsel: 
Grunneiere på gnr. 25, bnr. 12 har vurdert spørsmålet om gjerding/beiting og kommet frem til 
at de kan gi tillatelse til at det oppføres husdyrgjerde og slippes dyr på beite. Det forutsettes 
at det opprettes en avtale som regulerer økonomisk kompensasjon og øvrige vilkår for 
tiltaket. Grunneierne foreslår at det etableres et «acess-punkt» i tilknytning til Øyaveien, der 
av- og pålastning av beitedyr kan skje, dyrene kan ha tilgang til drikkevann, evt. også en 
redskapsbod og parkeringsplass kan anlegges. 
 
Gildeskål kommune mener det er svært viktig at arbeidet med å begrense utbredelsen av 
krattskog og einer kommer i gang. 
 
Kommentar fra Fylkesmannen: 
Vi er glad for at grunneiere og kommunen er positiv til skjøtsel i reservatet. Vi håper å 
komme i gang med dette arbeidet allerede i 2013. Detaljene i avtale om tillatelse til 
gjerding/beiting vil vi diskutere direkte med grunneierne etter at forvaltningsplanen er 
godkjent. Praktiske løsninger for eventuelle beitedyr må avtales sammen med eventuelle 
beitebrukere, og grunneiere. Vi ønsker å legge forholdene til rette slik at beitebruken i 
området blir enklest mulig. 
 
Naturverdier: 
Grunneiere på gnr. 25, bnr. 12 mener det er viktig at det tas frem dokumentasjon om 
verneområdets botaniske rikdom, og at denne kan brukes i skoleundervisningen. 
 
Kommentar fra Fylkesmannen: 
Vi planlegger utarbeidelse av en brosjyre om verdiene i landskapsvernområdet, denne skal 
blant annet kunne benyttes i skolesammenheng. Vi er positiv til at verneområdet brukes i 
undervisning og i forbindelse med skoleturer. Vi er også interessert i å inkludere skoler i 
nærområdet i enkle skjøtselsoppgaver dersom dette er ønskelig. 
 
 


